
Til Miljøudvalget

Jeg skriver til jer fordi jeg er bekymret.

Vi har en miljøminister som taler med to tunger.

Ida Auken har lige været i Rusland, for blandt andet, at søsætte et pilotprojekt, der skal 
øge indsamlingen af øl - og sodavandsflasker, så de kan blive genbrugt, som det gøres i 
Danmark.

Jeg synes, det er et rigtig godt projekt, men kan ikke se hvordan Ida Auken kan synes det
samme, da hun i adskillige breve til mig, har forklaret at, med CO2 kvotesystemet er det 
bedre for miljøet, at genbruge skår i stedet for at genbruge hele vinflasker. 

Hvordan hænger det sammen, at hun med den ene hånd er medvirkende til at nedsætte 
emballageafgiften, og dermed er godt i gang med at ødelægge genbrug af hele vinflasker i 
Danmark, samtidig med at hun i Rusland er fortaler for at de skal øge genbrug af hele 
flasker. 

Skal det forstås således, at det er dårligt for miljøet i Danmark at genbruge hele flasker, 
men godt for miljøet i Rusland at genbruge hele flasker? 

Jeg synes det er vigtigt at få belyst dette, for hvis det nu viser sig, at genbrug af hele 
flasker, er det bedste for miljøet, synes jeg i skal forhøje emballageafgiften igen inden 
genbrug af hele flasker helt ophører i Danmark, hvilket det er godt på vej til.
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